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Szent	Benedek	Leányaitól	kaptam	meghívást	Tiszaalpárra,	Berecz	Skolasztika	emléknapjára,	személyes	
tanúságtételre.	Nagy	szeretettel	fogadtam,	ami	egyben	váratlanul	is	ért,	de	abban	a	pillanatban	a	
meglepettség	és	az	öröm	az,	amit	először	éreztem.	Skolasztika	emléknapjára	egy	ideje	már	készültem	
tervem	ismertetésével,	és	valaki	mintha	söpörné	az	utat,	most	Skolasztika	közbenjárásával,	ezt	
személyesen	tehettem	meg.		
Örömteli	várakozással	töltött	el,	ez	az	ünnep.	Már	a	reggeli	induláskor	Isten	kegyelmével	ajándékozott	
meg.	Egész	héten	zuhogott	az	eső,	de	ezen	a	reggelen,	óriás	nappal	kelt	a	hajnal	és,	az	égbolton	egyetlen	
fényes	csillaggal	hívott	az	Alföld	irányába.	Olyan	természeti	jelenségnek	lehettem	szemtanúja,	ami	csak	
ritkán	adatik	meg.	Aztán	egész	nap	a	borút	a	derűt	váltotta	fel,	gyönyörű	idővel	az	emléknaphoz.	
Örülök	azért,	mert	olyan	kedvesen	hívtak	meg	a	nővérek	és	bizalmat	szavasztak	nekem.	
Örülök,	mert	Skolasztika	emléknapját	ott	ünnepelhetem,	hozzá	a	legközelebb.	
Örülök,	mert	újra	ott	lehettem	Skolasztika	közelében,	ahol	a	nyáron	egy	csapat	diákkal	felejthetetlen	
kirándulással	ajándékozott	meg	minket	a	Jó	Isten,	a	Szent	Benedek	Leányai	vendégszeretetében.		
Örülök	azért	is,	mert	elmondhatom	milyen	érzéseket,	milyen	csodálatos	változásokat	hozott	az	életemben	
és	szerzett	lelki	örömöket	nekem	Skolasztika.	
Örülök	azért,	mert	olyan	helyen	lehettem,	mintha	csak	otthon	lennénk.	Amikor	Ujfalun	feltekintek	a	
magasba	a	zárda	és	a	templom	falait	díszítő	kiscelli	Szűz	Máriára,	aki	ott	is	jelen	van,	Celldömölkiként	
megnő	az	ember	szíve,	amikor	ezt	meglátja.		
A	kedves	Testvérekhez,	Mária	arcán	felragyogó	fényben	fordultam,	szívélyes	köszöntéssel.	
Ha	valami	közelebb	visz	bennünket	Jézushoz,	a	Lélek	az,	aki	bennünk	dolgozik.	
„Skolasztika	jeles	napja	a	Szentlélekről	szólt”,	valami	belülről	indít	a	vallomásra.	Valójában	a	Szentlélek	az,	
aki	 megérteti	 velünk,	 hogy	 Jézus	 az	 Úr	 és	 az	 üdvösség	 van	 jelen.	 A	 Lélek	 tesz	 tanúságot	 Jézusról,	
valahányszor	 megérezzük	 a	 szívünkben,	 hogy	 valami	 közelebb	 visz	 bennünket	 hozzá,	 a	 Lélek	 az,	 aki	
bennünk	dolgozik.	A	keresztény	tanúságot	tesz	a	Lélek	erejében	a	hétköznapi	életben,	a	saját	tetteivel.		
A	Szentlékek	ugyanis	arra	ösztönöz	bennünket,	hogy	lépjünk	ki	önmagunkból!		
	
Én	még	csak	egy	igazán	“friss"	valódi	keresztény	vagyok	és	nem	is	olyan	régen	kezdődött	el	igazi,	személyes	
kapcsolatom	Istennel.	Ha	egy	évvel	ezelőtt	valaki	azt	mondja,	hogy	ma	én	ott	leszek,	azt	nem	hittem	volna.	
Az	én	történetem	Berecz	Skolasztikával	kezdőtött,	aki	ma	is	alakítja	életem.	Azóta	Isten	gyakran	új	utakra	
szólít,	de	jöhet	bármi,	a	Szentlélek	nem	fog	cserbenhagyni,	ha	hűségesen	akarjuk	követni	Krisztust.	Ő	az	aki	
mindíg	ad	hozzá	bátorságot,	ő	az	első,	aki	igazán	akarja,	hogy	megfelelő	szavakat	adjon	a	megfelelő	
pillanatban.	Ilyen	körülmény	adódhat,	mint	például	most,	amikor	ki	kell	kiállnunk	hitünk	mellett,	de	sokszor	
a	családban	is	vagy	a	mindennapi	életükben.	Aki	elkötelezett	és	hűséges	akar	maradni,	biztos	lehet	benne,	
hogy	meg	fogja	kapni	a	Szentlélek	kegyelmét,	hogy	a	helyes	szavakkal	válaszoljon.		
	
Nem	származom	különösebben	vallásos	családból.	Az	én	életre	szóló	utazásom	tavaly	nyáron	kezdődött.	
Változni,	fejlődni	akartam,	elkezdtem	olvasni	az	evangeliumot,	ami	“segít	legyőzni	egoizmusunkat”	Aztán,	
amikor	megtapasztaljuk	az	Atya	irgalmas	szeretetét,	jobban	meg	tudjuk	osztani	ezt	az	örömöt	másokkal.”			
Amikor	megismertem,	Berecz	Erzsébet	Skolasztika	celldömölki	születésű	bencés	apáca	hitoktatónővel	és	
szellemiségével,	rögtön	utánanéztem	a	munkásságának	és	hamar	rájöttem	hogy	egy	igazi	kincset	találtam.	
Annyi	örömet	adott	a	jó	Isten	benne,	hogy	alig	fért	el	a	szívemben.	Abban	a	pillanatban	tudam,	hogy	
emlékezni,	és	emlékeztetni	kell,	Sokat	adott	nekem,	s	én	tudom,	hogy	feladatom	ezt	másoknak	
továbbadni.	Éreztem,	hogy	meg	kell	osztanom.	
Amikor	egy	szép	hírt	kapunk	vagy	amikor	egy	szép	tapasztalatot	élünk	át,	természetesnek	tartjuk	annak	az	
igényét,	hogy	ezt	az	élményt	átadjuk	másoknak.	Belül	azt	érezzük,	hogy	az	örömünket	nem	tudjuk	
megtartani	és	szeretnénk	abban	másokat	is	részesíteni.	A	megszületett	öröm	arra	indít,	hogy	továbbadjuk	
azt.	Az	Úrral	való	találkozás	örömét	is	át	kell	adunk	másoknak!	
Sőt,	a	Jézussal	való	igazi	találkozásnak	a	konkrét	jele	az	öröm,	melyet	megpróbálunk	megosztani	másokkal.	



Ez	a	szeretet	átalakít	bennünket	és	arra	képesít,	hogy	átadjuk	másoknak	az	erőt,	amit	nekünk	ad.		
Berecz	Skolasztika	a	történelem	összetettsége	és	az	emberi	gyengeség	valósága	ellenére,	képes	volt	
kemény	munkával	és	személyes	önfeláldozással	–élete	árán	is	–	jobb	jövő	építésére.	Olyan	szellemi	
örökséget	hagyott	ránk,	mely	ápolása	a	mi	felelősségünk,	és	egyben	feladatunk.	
A	megszentelt	élet	évében,	Skolasztika	segítségével	egy	rendkívül	szép	és	felemelő	utat	járhattunk	be	
Celldömölkön	a	helyi	iskolával	az	emlékverseny	által,	az	emléktábla	avatásával	és	annak	lezárásként	az	
emlékverseny	eredményhirdetésével.	
Úgy	 érezem,	 a	 szándék	 elérte	 célját.	 A	 pályamunkák	 közt	 olvastunk	 sok	 szép	 vallomást,	 de	 legnagyobb	
eredménynek	 azt	 tekintem,	 hogy	 e	 munkák	 során,	 teljes	 családok	 ismerték	 meg	 Berecz	 Skolasztika	
gyönyörű	életét.		
Az	ember	kevés	igazán	jó	választást	hoz	meg	élete	során.	Berecz	Erzsébet	szellemi	gravitációjának	
vonzásában,	lélekben	sokat	gazdagottam,	ez	egy	olyan	választás	volt,	ami	az	emlékversenyhez,	az	
emléktáblához,	az	emléktúrához,	de	az	emléknaphoz	is	vezető	úton,	igazán	felemelt.	Nekem	könnyű	
dolgom	volt	Skolasztikával	dicsekedni,	hiszen	az	ő	élete	egy	igazi	Szent	élet,	de	hálás	vagyok	Istennek,	hogy	
igen	nagy	szeretetében	engem	választott	erre	a	feladatra.		
Ahogy	a	hitben	növekedtem,	gyorsan	történetek	az	események	egyik	a	másik	után.	Emlékszem	az	iskolában	
az	Atyával	beszéltük	meg	éppen	az	emléktábla	avatás	eseményeit,	amikor	is	először	azt	kérdezte	tőlem	
hová	ez	a	nagy	szerelem?		
Azt	mondtam	neki	Berecz	Erzsébet	Skolasztika	szellemi	öröksége	minden	áldozatot	megér.	Ezen	az	úton	az	
érte	vállaltak	minden	pillanata	adomány,	maga	a	csoda.	Nincs	is	olyan	földi	kincs	amire	ezt	elcserélném.	Az	
ő	élete	valójában	minden	korosztályhoz	intézi	Jézus	szavait,	hogy	mind	jobban	megértsék	őt	és	ezáltal	
igazabb	életet	éljenek,	jó	döntések	meghozatalával	és	mások	megsegítésével.	A	mai	világunkban	a	
szeretetre	szomjas,	abban	mégis	annyira	szűkölködő	korunkban	mindenkinek	ajánlom,	bátorítok	minden	
jóakaratú	embert,	ismerkedjen	meg	Skolasztika	szellemiségével!	Továbbra	is	hiszek	benne,	hogy	
aki	Őt	megismeri,	jobb	ember	lesz!		
Aztán	azt	is	megkérdezte,	most	már	áruljam	el	neki,	milyen	vallású	vagyok,	szép	dolog,	hogy	a	családommal	
együtt	minden	vasárnap	lát	a	templomban	és	tudja	az	iskolából,	hogy	a	feleségem	és	a	gyerekek	
katolikusok,	de	rólam	valójában	senki	nem	tudja	milyen	felekezethez	tartozom.	Amikor	megismerkedtem	
Berecz	Erzsébet	Skolasztika	szellemiségével	már	fevetődött	bennem,	és	ekkor	mondtam	ki	először,	hogy	
Skolasztika	példáján	aki	evangélikus	keresztségből	való	és	tért	átt	a	katolikus	hitre,	én	is	komolyan	
elgondolkodtam	rajta,	és	ugyan	még	nem	tartok	ott	ahol	szeretnék,	de	ha	úgy	érzem	hogy	eljött	az	idő,	
meg	fogom	keresni.		“Bözsike	virágos	lelkéből	nekünk	is	jutattot”		aztán	lassanként	az	ő	szavaival	mondva	
"akit	a	csillag	hivott		s	éreztem,	hogy	mennem	kell”,	eljött	az	én	időm	is.	
Az	kisebbik	lányommal		Viviennel	együtt	részesültünk	az	idei	elsőáldozásban.	Nagyon	szép	Tanuságtétel	
volt	lányommal	és	a	többi	elsőáldozó	gyermekkel	együtt	éltük	meg	ezt	a	szép	napot.	Életünkkel	és	
viselkedésünkkel,	meg	kell	mutatni	a	kereszténységben	rejlő	remény	jeleit,	Példát	kell	mutatni,	
munkánkkal,	életünkkel,	hogy	lehet	másként	élni.		A	mai	világunkban	melyben	élünk,	ezzel	az	átmeneti	
kultúrában,	kellenek	az	ilyen	példák.	Adja	meg	nekünk	a	megtérés	ajándékát,	adjon	nyílt	szívet	az	
embereknek	és	könnyeket,	hogy	megtisztítsa	látásunkat.	A	könnyek	tudják	megnyitni	a	változás	útját.	A	
könnyek	lágyítják	meg	a	szívet,	a	könnyek	tisztítják	meg	a	tekintetet	és	segítenek	meglátni	a	bűn	spirálját,	
amelybe	sokszor	beletekeredünk.	Meg	kell	térni	a	mindennapokban,	hogy	ne	alkalmazkodjunk	ennek	a	
mai	időnek	a	vágyaihoz,	valójában	arra	ösztönöz,	hogy	belül	változtassuk	meg	szívüket,	folyamatosan,	egy	
benső	mindennapi	fáradságos	munkával.	Amikor	éppen	készülök	valamely	küldetésemben	a	hitben,	akkor	
tudom,	akkor	érzem,	hogy	minden	igazán	jól	fog	sikerülni,	ha	azt	éppen	könnyekkel	pecsételem	meg.	Ez	a	
mostani	tanúságtétel	is	ilyen.	Szép	azt	látni,	ahogyan	az	Úr	képes	megváltoztatni	a	szíveket	és	ahogy	a	
kemény	szívet	a	Szentlélek	iránti	szelídség	szívévé	változtatja.		
Szeretném,	ha	ez	a	szeretet	növekedne	azáltal,	hogy	megosztom	azokkal,	akikkel	találkozom.	A	jutalom	
hatalmas!	Hihetetlenül	teljessé	tesz,	ha	odaadjuk	magunkat.	Van	egy	különleges	öröm	abban,	amikor	
adunk	és	szeretünk	feltételek	nélkül;	anélkül,	hogy	viszonzást	várnánk.	Nem	szabad	engedni,	hogy	a	világ	
meggyőzzön	minket	ennek	az	ellenkezőjéről.	Isten	szeretetből	teremtett	minket,	és	ezt	a	szeretetet	kell	
továbbadnunk	minden	embernek.	Ez	az,	amire	a	mai	világban	szükség	van.	A	szeretet	az,	ami	a	világot	
mozgatja.	



Ami	mindezt	sajátos	módon	elősegíti,	az	a	képesség,	hogy	kis	dolgokban	cselekedjek,	kicsinyke	dolgokon	
keresztül	próbálok	javítani	a	világon,	hogy	képesek	legyünk,	egy	jobb	jövőre.	
Amikor	mára	idegenek	lettünk	a	saját	hagyományainkban,	felelősségünk,	hogy	meglássuk	az	értékeket,	
meglássuk	azokat	az,	embereket,	akik	még	tudnak	nekünk	újat	mutatni,	Skolasztika	ennyi	idő	távlatában	is	
tud	újat	mutatni,	az	értékeket	tovább	kell	örökítenünk.	Ha	nyitott	szemmel	járunk,	megmaradnak	a	
következő	generációknak,	bölcsen	útmutatást	adva	a	jelenehez	a	múltat	ismerve,	az	én	munkám	
elsősorban	erről	szól	az	értékmentésről.	
Nem	tudom	az	örömöm	meddig	fog	tartani,	de	amig	van	krisztusközeli	élmény,	addig	ellenálhatatlan	a	vágy	
a	tenniakarásra	és	hogy	ezt	megismertessem	másokkal	is,	elkötelezettséggel,	jóakarattal	és	erőfeszítéssel	
az	élet	jobbá	tételéért.	
Amikor	elkötelezem	magam,	felelősséget	vállalok	valakiért,	valamiért,	fölvállalok	egy	feladatot,	amit	aztán	
hűséggel	és	odaadással,	figyelemmel	hajtok	végre.	Ez	a	fajta	elkötelezettség	minden	nap	meg	kell,	hogy	
nyilvánuljon	az	imáinkban,	a	munkánkban,	a	tanulásban,	de	a	szabadidőnkben	egyaránt.	Elköteleződni,	
hogy	jóakaratunkkal	és	az	erőnkkel	az	élet	jobbá	tételén	fáradozunk.		
Az	elmúlt	évben	Skolasztika	segítségével,	sikerült	környezetemben,	több	dolgot	is	elkötelezettségel	
megvalósítani	a	hitben.	Egy-egy	ilyen	elhatározás	mögött	rengeteg	munka	és	anyagi	ráfordítás	is	van	ami	
nem	mindíg	látszik,	de	mindíg	az	út	az,	ami	igazán	felemel,	és	lélekben	elképesztő	mértékben	gazdagít	
megtapasztalom	a	szentlélek	működését	ami	ezeknek	a	cselekedetek	az	igazi	főszereplője.		
Nemrég	összeírtam	magamnak	a	jövőbeni	elképzeléseimet	és	magam	is	meglepődtem,	hogy	mennyi	dolog	
van	még,	amit	az	elkövetkező	években	szeretnék	megvalósítani.	Jézusban	találkoztam	Azzal,	aki	képes	
kihozni	belőlem	a	legjobbat!	Több,	jövőnket	jobbá	tevő	tervemben	kérem	a	jó	Isten	segítségét,	és	Berecz	
Skolasztika	közbenjárását,	hogy	ha	erőm	engedi,	szépen	sorban	megvalósíthatom	őket.	Isten	szívünket	
megváltoztatva	változtatja	meg	a	világot.	Ahol	nyitott	és	bizalomteljes	szívet	talál,	ott	képes	csodákat	
tenni.	
Régen	a	háborúk	veszélyeztették	a	létüket,	ma	az	emberek	elszigetelődése,	a	tudatlanság,	a	történelem	és	
a	hagyományok	figyelmen	kívül	hagyása,	a	legnagyobb	akadályt	pedig	a	közöny	fala	jelenti,	az	a	szomorú	
valóság,	amely	nemcsak	az	emberekre,	hanem	a	környezetre	is	súlyos	következményeket	ró.		
Az	evangélium	az	Isten	irgalmasságának	a	könyve,	de	nincs	minden	megírva	benne,	továbbra	is	nyitott	
könyv	marad,	melyet	konkrét	tettekkel	kell	tovább	írni:	Beszélni	könnyű,	de	sokkal	elkötelezőbb	
tanúságot	tenni	róla.	Mi	magunk	váljunk	az	irgalmasság	eszközeivé!	
Isten	vigasztalását	befogadni	csak	akkor	tudjuk,	ha	olyanokká	válunk,	mint	a	gyermekek	Az	ember	valódi	
nagysága	abban	rejlik,	hogy	kicsinnyé	válik	Isten	előtt	–	önmagában	szegény	lesz,	de	gazdag	Istenben.	
Amellyel	Skolasztika	is	élt	az	idők	során,	főként	a	leggyengébbek	felé	fordulva.	Isten	irgalma	nem	egy	szép	
gondolat,	hanem	egy	konkrét	cselekedet.	Nincs	irgalmasság	konkrétum	nélkül.	Az	irgalmasság	nem	egy	
átmeneti	jócselekedet,	hanem	elköteleződés	ott,	ahol	a	szükséget	látjuk.	De	nem	kell	messzire	menni,	lehet	
hogy	a	lépcsőházunkban,	a	szomszédban,	az	utcánkban	is	van	ilyen.	A	hozzáállásunkat	jellemezze	ez	a	
Dosztojevszkij	idézet,	„Felelősnek	érzem	magam,	amint	egy	ember	rám	néz.”	Ferenc	pápa	felnyitotta	az	
emberek	szemét	arra,	ahogy	Teréz	anya	is	mondta	“Ebben	az	életben	nem	tehetünk	nagy	dolgokat.	Csak	
kis	dolgokat	tehetünk,	nagy	szeretettel.”,	de	azt	a	kicsit	tegyem	meg,	és	ha	mindannyian	megtesszük	azt	a	
kicsit,	akkor	a	világ	sokkal	jobb	lesz.	Lépjünk	oda,	tegyünk	azért,	hogy	a	szegények	is	egy	kicsit	emberhez	
méltóbb	életet	tudjanak	élni.	Az	amit	Skolasztika	is	tett,	az	is	csak	egy	csepp	a	tengereben.	De	ha	azt	nem	
tette	volna,	akkor	az	a	csepp	hiányozna.	Az	Irgalmasság	Szent	évében	ma	különösen	aktuális,	ha	
mindannyian	egy	cseppet	teszünk,	utána	az	hatalmas	tengerré	lesz!	
Minél	inkább	engedjük,	hogy	elárasszon	minket	Isten	szeretete,	életünk	annál	inkább	újjászületik.	
Szerettem	volna,	ha	kézzel	foghatóvá	is	válik	Skolasztikla	közbenjárása,	ezért	elvittem	magammal	
Celldömölkről	azt	a	Szent	Márton	ereklyét,	Márton	köpenyéből	amit	Skolasztika	sugallatára	sikerült	újra	
megtalálni	a	nyáron.	
Valahogy	éreztem	hogy	utána	kell	járnom,	és	fog	tudni	valami	újat	mutatni.	A	celldömölki	tárházban,	ahol	
Skolasztika	korában,	ismerhette	még	az	ott	található	kincseket,	önkéntes	kutatás	során	került	elő.	
Tartoztam	annyival,	hogy	az	újfalusi	zárdába	is	elhoztam	hozzá	látogatóba.	Isten	időzítése	a	Szent	Márton	
1700.	jubileumi	évében	különösen	nagy	ajándék.	
	



Ahhoz,	hogy	az	életünket	jól	tudjuk	felhasználni,	táplálnunk	kell	azt,	táplálkoznunk	kell.	A	világi	lelki	életünk	
gazdagítására	egy	nagyon	konkrét	eszköz	a	napi	evangéliumról,	Jézus	életéről	és	működéséről	való	
elmélkedés.		
Sokféle	mód	van	a	Krisztussal	való	közös	időtöltésre:	a	szentmise	és	a	szentségek	vétele,	a	felebaráti	
szeretet	cselekedetei	a	szegények	és	rászorulók	iránt,	olvasmányok,	elmélkedések.	
Az	e-mailen	küldött	NAPI	ELMÉLKEDÉS	és	ima	is	egy	konkrét	eszköz	arra,	hogy	jobban	megismerjük	a	mi	
Urunkat,	Jézus	Krisztust,	és	róla	elmélkedjünk.		
Előkészületben	van	egy	imaalkalmazás,	egy	újabb	küldetésem	a	hitben.	Ha	már	egyszer	én,	mint	fogyasztó	
mindenképpen	foglalkozom	a	napi	evangéliummal	és	imával,	akkor	miért	ne	szeretném	megosztani	ezt	
másokkal	is?	Ez	az	imaapostolság	egy	lelkiségi	áramlat,	nem	pedig	valami	többletmozgalom.	Arra	hívja	
meg	a	keresztényeket,	hogy	imájukkal	apostolkodjanak,	a	világra	nyitott	szemmel	imádkozzanak,	minden	
egyes	napjukat	felajánlva	Istennek,	Krisztussal	együtt,	a	világ	üdvösségéért	amelyet	a	havi	szándékok	
konkrétan	elénk	állítanak.	A	kreativ	gondolkodás	lényege	a	cselekvés,	a	cselekvéshez	pedig	bátorság	kell.	
Ez	 az	 imaapostolság	 kezdeményezése,	 a	 „Kattints	 és	 imádkozz”	weblap	 és	mobil	 alkalmazás,	 amely	 arra	
hívja	 fel	 az	 emberek	 figyelmét,	 hogy	 zaklatott,	 felgyorsult	 életünkben	 alapvetően	 fontos	 az	 ima.	 A	
„KATTIMA”	-	imaalkalmazás	mobil	változata	naponta	háromszor	emlékeztet	rá,	hogy	–	akár	csak	pár	percre	
–	de	fontos,	hogy	kapcsolatba	lépjünk	az	Úrral,	megnyissuk	szívünket	a	világnak.		
Az	 alkalmazás	 hirdeti	 Isten	 igéjét	 a	 napi	 evangéliumot	 és	 hozzá	 kapcsolódó	 gondolatokat/elmélkedést,	
valamint	tartalmazza	a	Pápa	aktuális	imaszándékát	és	imáját.		
A	nyári	kirándulásunk	óta	olvasom	Kühár	Flóris	napi	elmélkedéseit.	
Ez	egy	Válogatás	Skolasztika	 lelki	vezetője	alapító	 társa,	egykori	 celldömölki	plébános	 is,	gazdag	 irodalmi	
munkásságából,	napi	1-2	perces	elmélkedései	az	év	minden	napjára.	A	tőle	olvasottak	visszhangja	azonnal	
“gyógyhatású”	majd	pedig	a	gondolatok	észrevétlenül	összeállnak	tartalmas	élménnyé	“lelkigyakorlattá”	“A	
gondolatai	 ereje	 nem	 csak	 az	 amit	 mond,	 hanem	 amit	 ad.”	 Öröm,	 hogy	 nemrég	 egyeztetünk	 Ágnes	
nővérrel,	 és	úgy	néz	ki	nincs	akadálya,	hogy	Flóris	 atya	vallomásai	és	 gondolatai	 is	 elérhetők	 legyenek	a	
kattints	és	imádkozz	oldalon,	melyre	méltán	lehetnek	büszkék	Szent	Benedek	Leányai.		
Az	imádságok	jelzésére	a	telefonokon,	amióta	az	itt	eltöltött	kiránduláson	egy	reggel	megkaptam	azt	a	
kegyelmet,	hogy	résztvehettem	a	zárda	egyik	gyöngyszemében,	ahol	az	oltáriszentség	felett	az	egykori	
tüzesi	missziósház	kersztje	feszül	a	kis	kápolnában,	szentségimádáson,	az	idő	jelző	óra	hangja	annyira	
belém	ívódott,	hogy	azóta	is	azt	keresem	az	emlékeimben,	azt	kívánom,	hogy	a	kattints	és	imádkozz	
alkalmazásban	ez	a	hang	emlékeztessen	minden	használóját	naponta	háromszor,	reggel-délben-este,	hogy	
itt	az	idő	az	imára!	Kértem	a	testvérektől	a	lehetőséget,	és	digitálisan	rögzítettem	az	órahangot,	a	mobil	
aklamazáshoz.	
A	kirándulásunk	alkalmával,	minden	reggel	az	ujfalusi	zárda	harangszóra	ébredtem,	azóta	bennem	van	a	
vágy,	hogy	reggelente	erre	akarok	kelni	és	rájöttem,	hogy	valósíthatom	meg.	A	mobil	alkalmazás	ébresztő	
funkciójába,	ezzel	a	felvett	harangszóval	ébredhet	majd	az	alkalmazást	használója.	Adja	Isten,	és	Töltse	el	
Örömmel	a	Szent	Bendek	Lányait,	hogy	a	zárdatemplom	harangszója	nemcsak	őket,	hanem	sok-sok	embert	
hívjon	reggeli	imára.	
Ez	 az	 alkalmazás,	 olyan	mint	 egy	 jó	 ötvözet.	 A	 nemesacél	 is	 úgy	 jön	 létre,	 hogy	 a	 legjobb	 összetevőket	
megfelelő	 arányban	 alkalmazva	 egy	 olyan	 különleges	 tulajdonságokkal	 rendelkező	 új	 ötvözet	 jön	 létre,	
amely	jobb	lesz	bármely	egyedi	alapanyagánál.	Jelenleg	fejlesztés	alatt	ál	és	teszt	üzemben,	Élesben	az	idén	
induló	 kezdeményezés	 megtalálható	 lesz	 az	 interneten	 a	 Facebook-on,	 a	 Twitteren.	 Ma	 még	 csak	 a	
fejlesztőkkel	én	és	a	családom	használja	ezt,	de	amint	végleges	lesz	országosan	népszerűsítem.		
Már	 egy	 ideje	 dolgozom	 rajta,	 az	 első	 üzenet	 július	 27-én	 született	 meg,	 azóta	 lelkesen	 minden	 nap	
dolgozom	 rajta,	 hogy	 minden	 probléma	 és	 akadály	 ami	 csak	 felmerülhet	 még	 az	 éles	 használat	 előtt	
kiderüljön,	 hiszen	 ez	 egy	 nagy	 felelősség	 is	 egyben,	 később	 senkinek	 nem	 okozhatok	 csalódást.	 Szép	 és	
áldozatos	szolgálat,	minden	nap	foglalkozni	vele.	Bízzunk	a	Szentlélek	segítségében!		
A	kattints	és	imádkozz	minden	oldalán	és	minden	üzenetében	ott	szerepel:	
Ezt	 az	 oldalt	 Pipics	 Csaba	 készítette,	 Berecz	 Skolasztika	 közbenjárásával,	 Isten	 népének	 növekedését	
szolgálva	a	hitben,	a	közjó	és	az	ingyenesség	képességével,	egy	olyan	társadalom	építéshez,	mely	az	emberi	
személyt	állítja	a	középpontba.	
	



Hogy	az	evangéliumot	hirdetem,	azzal	nem	dicsekedhetem,	hiszen	ez	kényszerű	kötelességem.	Jaj,	nekem	
ugyanis,	ha	nem	hirdetem	az	evangéliumot!”	–	írta	Pál	apostol	egykor	a	korinthusi	híveknek.	
	Mindezt	az	evangéliumért	teszem,	hogy	nekem	is	részem	legyen	benne.		
	„az	evangélium	hirdetése	nem	dicsekvés”	és	nem	is	szerep			«	Tehát	nem	térítői	buzgalom!	A	keresztény	
számára	 egy	 kötelesség	 az,	 egy	 szükséglet,	 hogy	 ezzel	 az	 erővel	 elvigye	 Krisztus	 nevét,	 a	 saját	 szívéből	
kiindulva”.	A	tanúságtétel	viszi	el	a	szót,	Isten	szavát”.			Én	így	élek,	mert	hiszek	Jézus	Krisztusban	és	ekkor	
már	hirdetem	 Jézust,	de	nem	csak	 szavakkal,	 az	 Igével	 is	 kell	hirdetni	persze,	hanem	az	élettel.	Mindezt	
ingyen	tesszük,	mert	ingyen	kaptuk	ajándékba	az	evangéliumot.	A	kegyelmet,	az	üdvösséget	nem	adják,	se	
nem	veszik.	Ingyenes!	És	így	adjuk	tovább!	Skolasztika,	aki	idejött	az	alföldre	evangéliumot	hirdetni.	Az	Úr	
azt	 kérte	 tőle,	 hogy	 legyen	 a	 korának	 a	 elhagyatottjaival,	 álljon	melléjük,	 az	 Alföld	 népe	mellé.	 Ő	 nem	
sétafikált,	mondván,	hogy	evangelizálok,	nem	szűkítette	le	az	evangéliumot	egy	szerepre	és	nem	térített	át	
senkit.	Ellenben	hirdette	Krisztust	a	gesztusaival,	amikor	a	hozzájuk	beszélt,	amikor	velük	élt,	éppen	úgy,	
ahogy	 ők	 éltek.	 Hozzá	 hasonlók,	 vannak	ma	 is	 az	 egyházban.	 Nekünk	mindnyájunknak	 –	 kötelességünk	
evangelizálni!	
	
A	Szent	Bendek	Leányai	alapítója,	Berecz	Skolasztika	életszentség	hírében	áll,	élete	kíváló	példája	annak,	
hogy	Isten	Igéje	mennyire	megváltoztatja	mindazok	életét,	akik	az	ő	tanítványává	lesznek.	Ez	a	szeretett	
lány,	Kühlár	Flóris	támogatásával,	engedte,	hogy	Jézus	szavai	vezessék.		
A	Szent	Benedek	Leányai	folytatják	ezt	a	munkát.	Berecz	Skolasztika	és	társnői	példája	mutatja,	hogy	egy	
leány	is	tud	kultúrát	teremteni	az	Alföldön,	ahol	a	Szent	Bendek	leánya	ma	is	élnek,	akik	őrzik	a	hitet,	illetve	
továbbadják,	és	Isten	vigasztalásának	hűsítő	vizét	viszik	a	sok	konfliktus	sivatagába.	
A	Nővérekhez	szólok,	akik	konkrét	jelei	az	Atya	szeretete	kifejeződésének.	
„Kedves	Szent	Bendek	Lányai	ma	veletek	együtt	akartam	lenni	–	Szeretném	elmondani	nektek,	hogy	nem	
vagytok	egyedül.	Skolasztika	emléknapja,	a	mi	ünnepünk.	
Az	egyház	napjainkban	a	világgal	együtt	nagy	változások	korában	él	és	szüksége	van	olyan	emberekre,	akik	
elviszik	a	szívekbe	Jézus	Krisztus	szeretetét	az	alapító	példája	nyomán.	Fontos	az	egyház	számára	dolgozni,	
mely	minden	emberért	van,	kész	a	befogadásra	és	a	segítésre.	A	rend	missziós	története	Istennek	szentelt	
személyek	története,	akik	feláldozták	az	életüket	a	misszióért,	a	szegényekért,	csakhogy	elérjék	azokat	a	
helyeket,	melyek	még	pásztor	nélkül	voltak	az	alföldön.	Az	evangélium	öröme	ragyogjon	fel	az	arcotokon	
és	tegyen	benneteket	örömteli	tanúságtevőkké.	
Szent	Benedek	Leányai	feladatának	és	felelősségének	érzi,	hogy	közel	álljon	azokhoz,	akik	rászorulnak,	
hogy	vigasztalja	és	megerősítse	azokat	baráti	közelségével.	Annak	szentelitek	életeteket,	hogy	a	
testvéreink	jelenlétetekben	támaszra	találjanak.	És	mindehhez	nincs	szükség	hosszú	beszédekre:	egy	
simogatás,	egy	ölelés,	egy	mosoly,	csendben	mellettük	lenni.	Soha	ne	adjátok	fel	ezt	a	nagyon	értékes	
szolgálatot,	akármilyen	nehézséggel	is	találkoztok,	ne	fáradjatok	bele,	hogy	a	rászorulók	a	betegek,	az	
öregek	a	szükséget	szenvedők	barátai,	testvérei	és	anyái	legyetek.	Az	imádság	legyen	mindig	evangelizációs	
missziótok	ihletadója!”	Valahányszor	közeledtek,	legyen	szívetekben	béke	és	öröm,	amelyek	a	Szentlélek	
gyümölcsei.	Az	alapítás	szellemében	Jézushoz	és	a	leggyengébbekhez	való	közelség,	az	imádság	legyen	a	ti	
erőtök!	Ezt	az	erőtöket	én	is,	sokszor	megéreztem,	amikor	éppen	imádkoztak	értem	is,	szükség	is	volt	rá,	
köszönöm.	Az	imádság	testvéri	tapasztalata	segítse	a	közösség	missziós	lendületét.	Miközben	a	rendi	
családotok	lassan	eléri	a	története	kilencedik	évtizedét,	adja	az	Úr	hogy	új,	termékeny	evangélium	lapjait	
írjátok,	soha	nem	feledve,	hogy	a	nevetek	az	alapítótok	nyomán	„útlevél	a	Mennybe”.	
Skolasztika	örökösei,	a	Szent	Benedek	Leányai,	akik	“szívükben	őrzik	az	emléket”.	
Reméljük,	hogy	még	sokáig	magunkénak	tudhatjuk	őket,	egészségben,	hittel	és	reménnyel,	itt	a	
zárdatemplom,	az	öregház	árnyékában,	ahol	a	szerzet	született,	és	ahol	ma	is	él.	
Szerencsére	élnek	még	köztük	olyanok,	akik	sokat,	és	szívesen	mesélnek	a	múltról.	Akik,	ha	becsukják	a	
szemüket,	még	egy	egészen	más	világot,	egy	másmilyen	alföldet	látnak	maguk	előtt,	egy	olyan	helyet,	ahol	
nyugodtabb,	teljesebb	az	élet.	Érdemes	néha	kicsit	lelassítani,	és	meghallgatni	őket.	Segítségükkel	
visszautazhatunk	a	múltba,	közös	gyökereinkhez	és	ha	ezt	megtesszük,	hamar	rá	fogunk	jönni,	hogy	több	
közünk	van	egymáshoz,	mint	ahogyan	azt	gondoltuk	volna.	



„Amilyen	csodálatosan	létrehozta	az	édes	Szentlélek	Úristen,	olyan	csodálatosan	éltetni	is	fogja!	Csak	
bizalom,	(Testvérkém),	és	erős	hit	az	Isten	mindenható	szeretetében.”	Skolasztika	bátorítása	és	a	
történelem	bizonyítéka,	a	Szent	Benedek	leányai	ma	is	itt	vannak.	Kegyelem,	hogy	mi	is	itt	lehetünk	velük.	
Berecz	Skolasztika	megérintettségének	mámorával	beszélek	hozzátok!	
A	megérintettség	öröme	ez,	mellyel	az	Isten	már	előzetesen	kiválasztja	az	övéit.	Igen,	Isten	megelőzött	
bennünket	szeretettel	teli	ismeretében,	kihalászott	bennünket	meglepő	irgalmának	a	horgával.	A	háló	
egyszer	csak	titokzatosan	szorongatni	kezdett	és	mi	nem	tudtunk	mást	tenni,	mint	hogy	a	foglyai	lettünk.	
Micsoda	mámoros	érzés	jár	át	minket	most	is,	amikor	meghívására	a	gyalogos	zarándoklaton	Skolasztikára	
emlékezünk,	melyet	a	Szent	Bendek	Lányai,	Krisztus	jegyesei	közvetítettek	számunkra.		
	
Skolasztika	 „Isten	 szeretete	 fényes	 tükre”,	mely	 értékes	útmutatást	 és	 ösztönzést	 ad	Krisztus	 tanítványai	
számára,	hogy	megtérjenek	a	langyosságból	és	a	középszerűségből.	
Skolasztika	életszentsége,	a	szegények	közötti	apostolkodása	mindenekelőtt	azt	tanítja,	hogy	az	
életszentség	minden	megkeresztelt	feladata.	
A	világi	életben	már	gyermekkora	óta	a	szerzetességre	készült,	hittant	tanított,	segítette	a	szegényeket,	
ápolta	a	betegeket,	mély	szeretetközösségben	élt	Istennel	és	a	Szűzanyával.	
Krisztus	szíve	szerinti,	az	evangélium	hűséges	szolgája,	Krisztus	szegények	iránti	szeretetének	tanúja.	Ezek	
az	alapvető	vonásai	ennek	a	keresztény	hősnek,	aki	két	kézzel	hintette	el	a	jó	magvait	hazája	földjében.	A	
pápai	tanítóképzőben	tanári	képesítést	szerzett,	nyelvezete	mégis	egyszerű	volt,	a	helyi	kifejezéseket	
használta,	hogy	mindenki	jól	megértse	mondanivalóját.	Szentbeszédei	meghatották,	megtérítették	még	a	
legnagyobb	bűnösök	szívét	is.	
Nemrégen	volt	lisieux-i	kis	Szent	Teréz	emléknapja	október	elsején,	akit	1923-ban	avattak	boldoggá	majd	
1925ben	pedig	szentté.	Kühár	Flóris	után,	abban	a	korban	Skolasztika	ismerhette	példáját,	de	ahogy	a	kis	
Szent	Teréz	egyik	legtöbbet	említett	történetét	megismerve,	imádkozott	egy	halálra	ítélt	gyilkos,	Pranzini	
megtéréséért,	s	amikor	imádsága	meghallgatásra	talált,	,,növekedett	benne	a	vágy,	hogy	napról	napra	
lelkeket	mentsen''.	Szinte	megszállottan	a	lelkek	utáni	vágytól,	Akkor	nekünk	Skolasztikáról	tudnuk	kell,	
amikor	még	szinte	gyermek	volt	16	éves	kora	óta	önkéntes	betegápolóként	tevékenykedett	a	celli	
kórházban,	ahol	el	is	nevezték	Kis	Terézkének,	a	háború	utolsó	éveiben	egy	szívbajos	betegért	akinek	lelki	
betegsége	még	nagyobb	volt,	de	oly	sok	szeretettel	közeledett	hozzá,	és	érte	oly	sokat	imádkozott,	hogy	az	
5.	nap	imádság	után,	ez	a	nagy	bűnös,	aki	saját	vallomása	szerint	hitetlen	gyűlölt	mindent,	ami	szent,	
hajlandó	volt	a	szentgyónásra.	És	a	kegyelem	erősen	működött.	A	bűnös	nem	bírt	várni	a	gyónás	kiírás	
szerint	idejére,	másnap	minden	erejtét	összeszedte	és	már	reggel	korán	elment	a	kórházból	a	templomba	
és	őszinte	gyónást	végzett.	Aki	utána	aztán	Skolasztikának	könnyezve	csak	annyit	tudott	mondani,	A	jó	
isten	fizesse	meg,	drága	kisasszony!		
Hogy	Skolasztika	mit	érezhetett	a	lelkében,	azt	kifejezni	nem	lehet!	
“Szeretném	az	egész	világnak	megmutatni,	a	megtisztultat,	hogy	lássák	az	emberek	az	isteni	Szív	végtelen	
irgalmát	s	gyúljon	szívünkben	nagy-nagy	szeretet	s	bizalom	iránta.“	
Pedig	ez	még	nem	minden,	a	következő	napokban	megtapasztalták,	hogy	az	isteni	Szív		a	megtérő	bűnös	
testi	egészségét	is	majdnam	teljesen	visszaadta.	“Jöjjetek	ti	szegény	beteg	didergő	lelkek,	jöjjetek	és	
megenyhítlek,	fölmelegítelek	titeket	s	nektek	adom	Szívemet!”	
Berecz	Skolasztika	lehet	magyar	Kis	Szent	Teréz.	
Több	Szentnek	az	élete	is	felfedi	előttünk,	hogy	Isten	kegyelme	nem	csak	a	teológiában	képzetteknek	van	
fenntartva.	 Sőt,	 gyakran	 éppen	 a	 leggyengébbeket	 választja	 ki	 a	 legnagyobb	 dolgok	 megcselekvésére.	
Mindenki	 szentségre	 kapott	 hivatást,	 és	 Isten	 akár	 a	 gyengeségeinket	 és	 hiányosságainkat	 is	 fel	 tudja	
használni	 az	 Örömhír	 terjesztésére.	 A	 Szentek	 nem	 szuperhősök,	 nem	 születtek	 tökéletesnek.	 Amikor	
megismerték	Isten	szeretetét,	teljes	szívükkel	követték	Őt,	másokat	szolgálva.	Skolasztika	is	Szent,	ezt	sokan	
gondolták	régen	és	ma	 is	 így,	de	valahogy	mégsem	került	sor	konkrét	elhatározásra,	valhogy	eddig	senki	
nem	vállalta	fel.	
A	szerzet	Éppenhogy	csak	megszületett,	máris	jött	a	szétszórás	korszaka,	majd	a	rendszerváltás,	aztán	az	
újjászületés,	aztán	a	gazdasági	válság,	valahogy	mindíg	volt	valami,	ami	miatt	ez	ügyben	nem	történt	
előrelépés.	Pedig	sokan	voltak	olyan	emberek,	akik	hittek	Skolasztikában	és	ugyanígy	gondolták.	Ley	Etelka	
1945	életrajzi	könyvében	már	szerepelt	Skolasztika	boldoggá	avatási	imája,	Radó	Polikárp	a	szerzet	akkori	



igazgatója	Póli	bácsi	könyvében	a	tiszazugi	történetben	szintén	látjuk.	Sok	nevet	említhetnénk,	Vass	Alberik	
tihanyi	bencés,	Szabó	Krisztina	Benedikta	nővér,	Hanauer	váci	püspök,	Kerkay	Erzsébet	Mária,	és	még	
sokan	mások.	Itt	helyénvaló,	hogy	megemlékezünk	Reichard	Aba	Atya,	pannonhalmi	levéltáros	áldozatos	
munkájáról	is,	"A	celli	kékszellem"	és	"Akit	a	csillag	hívott"	könyvei	segítségével	hitet	erőt	és	gondolatokat	
meríthettünk	Skolasztika	életéből.	“Adja	Isten,	hogy	ezeket	könyveket	megismerve,	sokakat	segítsenek	
Berecz	Skolasztika	örömmel	és	szeretettel	átszőtt	életének	megismerésére,	erényeinek	követésére.	És	arra	
is,	hogy	égi	közbenjárását	bizalommal	kérjük.”		
A	könyv	a	szeretet	csodálatos	történetét	mondja	el	olyan	hitelességgel,	egyszerűséggel,	amely	nem	tudja	
nem	magával	ragadni	az	olvasót.	Ennek	a	szeretetnek	megvan	az	arca	és	a	neve,	az	arca:	Berecz	
Skolasztika,	a	neve:	Jézus.	
És	ma	itt	van	Ágnes	nővér,	a	Berecz	Skolasztika	alapítvány,	Várszegi	Asztrik	Főapát.	De	vannak	mások	is	akik	
ugyanígy	éreznek,	és	a	Szent	Benedek	lányai	aki	csendes	hittel	és	imával	tesznek	tanúságot	Skolasztika	
életszentségéről	és	bíznak	a	jövőben.	Mindezek	ellenére,	valhogy	sosem	került	sor	a	konkrét	elhatározásra,	
a	tényleges	ügymenet	elindítására.	Az	eljárást	pedig	bárki	kezdeményezheti,	egy	rend,	egy	társaság,	
hivatalból	a	püspök,	egy	intézmény,	egy	közösség,	de	egyetlen	magánszemély	is.		
Isten	tele	van	meglepetésekkel,	Isten	szereti	a	meglepetéseket.	„Soha	ne	veszítsük	el	Isten	meglepetései	
iránti	vágyunkat	és	az	ebbe	vetett	bizalmunkat”	
A	szentlélek	szava	kényszeríti	ki	belőlem.	Régóta	foglalkozom	vele,	utánanéztem	a	lehetőségeknek.	A	
kezdeményezés	erkölcsi	és	az	eljárás	tetemes	költségeinek	vállalása	felelősséggel	is	jár.	Az	Erkölcsi	feltétele	
a	jelölt	életszentésge	felőli	bizonyosság.	Ezt	a	feltételt	nagyon	komolyan	kell	venni.	Rinaldi	Boldog	Fülöp	
szalézi	rendfőnök	esetében	utódja	nem	akarta	addig	kezdeményezni	az	eljárást,	ameddig	jelet	nem	kap	
arra,	hogy	ez	valóban	Isten	szándéka.	Ezután	egy	közbenjárására	történt	megmagyarázhatatlan	gyógyulás	
volt	a	jel,	és	végül	ez	lett	a	boldoggá	avatásához	szükséges	és	elismert	csoda	is.	Skolasztika	megkülde	a	
megfelelő	jeleket	számomra.	Az	emléktábla	avatása	után,	tavaly	november	19-én	beszéltem	először	Kovács	
Geregely	szentéavatási	szakértővel,	okleveles	posztulátorral.	Akkor,	aznap	este	látomásban	Skolasztika	
megküldte	nekem	a	Szentlelket,	később	megmutatta	Krisztus	sebeit	és	szenvedésének	jeleit.	Azóta	sorra	
történnek	velem	megmagyarázhatatalan	dolgok.	
Nem	csak	pillanatnyi	fellángolással,	hanem	Teljes	bizonyossággal,	anyagi	és	erkölcsi	felelősségem	
tudatában	Berecz	Skolasztika	kanonizációs	eljárásának	kezdeményezője	kívánok	lenni,	Actor	szerepében.	
Kérem	Skolasztika	örökösei	a	Szent	Benedek	leányai	bizalmát,	hogy	hittel	és	reménnyel	induljunk	neki	a	
feladatnak.	Nincs	miért	tovább	várni,	el	kell	indulni,	Krisztus	szeretete	sürget	minket!	Azok	a	testvérek	akik	
még	emlékeznek,	sorra	adják	vissza	lelküket	teremtőjüknek,	nem	lesz	tanú	aki	bizonyságot	tegyen!	
Ők	akik	e	keresztény	közösség	lényeges	része,	tapasztalatuk	értékes	kincs,	nélkülözhetetlen	ahhoz,	hogy	
reménnyel	és	felelősséggel	tekintsünk	a	jövőbe.	Az	évek	során	megszerzett	bölcsességük	és	tapasztaltuk	
segíthetik	az	ügyet	előrehaladni.	A	jövő	nemzedéke	pedig	igényli	a	fiatalok	és	az	idősek	közötti	találkozást,	
hiszen	az	idősek	a	nép	gyökere	és	emlékezete.	Az	idősek	azt	tanúsítják,	hogy	a	legnehezebb	
próbatételekben	sem	kell	elhagyni	a	bizalmat	az	Isten	iránt”.		Felbecsülhetetlen	a	szolgálatuk	főként	ami	az	
üldöztetés	idején	tanúsítottak,	amikor	átadták	az	élettapasztalatot,	a	közösség	legfontosabb	spirituális	és	
kulturális	értékeit.	Ennek	a	csaknem	9	évtizednek	az	alapján	haladjunk	előre	és	tekintsünk	a	jövőbe.	Ennek	
sikeréhez	az	előrehaladáshoz	különösen	szükség	van	az	idősekre	de	a	fiatalokra	is.	Azt	kérem	az	idősektől,	
akiknek	jó	a	történelmi	emlékezete,	hogy	legyen	bátorságuk,	hogy	álmodjanak.	Szükség	van	álmaikra,	
amelyek	ihletek	forrásai.	A	fiatalokat	pedig	arra	inti,	hogy	ne	vonuljanak	nyugdíjba,	ne	legyenek	a	
mozdulatlanság	áldozatai.	
Csak	akkor	lehet	Skolasztika	boldog,	ha	időseknek	van	bátorságuk	álmodni	és	a	fiataloknak	van	bátorságuk	
nagy	 dolgokat	 elővételezni.	 A	 Szűzanya,	 oltalmába	 ajánljuk	 Skolasztika	 további	 útját	 és	 arra	 kérem	 a	
testvéreket,	hogy	ne	feledkezzenek	meg	imáikban.	
Isten	nem	használ	varázspálcát	Az	eljárás	hosszú	évek,	lehet	hogy	a	végét	meg	sem	érjük,	de	az	első	lépést	
meg	kell	tenni,	az	egyházmegyei	szakasz	a	legfonotsabb	és	sürgető	lépés.	Ez	még	nem	tekinthető	az	ügy	
hivatalos	elindításának,	ugyanis	először	a	Püspöknek	meg	kell	bizonyosodnia	arról	hogy	a	jelölt	
életszentségének	és		közbenjárására	történő	jeleknek	és	csodáknak	a	híre	élő	e	a	hívek	körében.	Továbbá	
ki	kell	kérnie	a	környező	egyházmegyék	ordináriusának	véleményét.	Ez	Magyarországon	ilyen	kis	országban	
a	teljes	püspöki	konferenciát	jelenti.	Ha	Isten	is	úgy	akarja,	hiszem	hogy	hittel	és	reménnyel	felelősséggel	



és	akarattal,	nincs	olyan	akadály,	melyet	ne	tudnánk	legyőzni.	Csak	emlékeznünk	kell	a	múltra,	bátornak	
kell	lennünk	a	jelenben	és	remélnünk	a	jövőben.	
A	Szentlélek	szava	kényszerít	arra,	hogy	tovább	lépjek,	és	életemet	e	nemes	ügyért	a	hitben	„	lángra	
lobbantsam”,!		Az	életet	édemes	megélni,	jól	megélni,	a	szolgálat,	a	hit	jegyében	elégetni,	feláldozni,	
szeretetben	tovább	lépni.	Ezt	tették	az	apostolok	is	pünkösdi	bátorsággal.	Legyőzték	félelmüket	és	
megnyíltak	a	Szentléleknek.	Ahhoz,	hogy	megértsük	és	befogadjuk	Jézus	szavait,	meg	kell	nyílnunk	a	
Szentlélek	ereje	előtt.	És	Ekkor,	mint	egy	vitorlás	hajót	repít	minket	a	szél	előre	és	soha	nem	állunk	meg	...	
Ehhez	azonban	imádkozni	kell.	Soha	ne	hagyjunk	fel	az	imádsággal!	Imádkozzunk	a	Szentlélekhez,	
kényszerítsen	minket,	hogy	feláldozzhassuk	az	életünket	a	hitben.	Én	ezen	az	úton	akarok	végigmenni.	
Ez	egy	útonjárás,	amit	nem	lehet	megvenni,	sem	eladni,	sem	elajándékozni.	Azt	nekem	kell	csinálni	és	nem	
tehetem	meg	más	nevében.		Nekem	kell	az	Úr	jelenlétében	járni	feddhetetlenül.	
A	legnehezebb	kihvást	éppen	ez	a	feddhetetlen	útonjárás	jelenti,	úgy	élni,	hogy	méltók	lehessük	
Skolasztika	szellemiségéhez.	A	mai	napig	is	ez	a	legnagyobb	kihívás,	méltó	lenni	nagy	elődünkre.	
Ezt	 gyakorolni	 kell	 nap	mint	 nap	 és	 ebben	 a	 világban	 ahol	mindenhol	 a	 veszély	 leselkedik	 ránk,	 nagyon	
nehéz.	“Én	most	értékes,	boldogító	varászos	csodás	hatalmat	és	áldozatos	 lelkierőt	adó	kicset	kérek.	Oly	
kincset,	melynek	segítségével	könnyet	töröl,	sebet	gyógyít,	mosolyt	fakaszt	s	mindent	megbocsát,	s	melyet	
úgy	hívnak	:	szeretet.”	Skolasztika	példájára,	aki	nem	művelt	nagy	tetteket,	hanem	egyszerűen	a	szeretetet	
közvetítette.	 Gondoljunk	 rá,	 akire	 azért	 emlékezünk,	 mert	 lehajolt	 az	 emberekhez	 és	 karjába	 vette	 az	
elhagyott	 gyermekeket.	 A	 Szentlélek	 Úristen	 segítsen	 bennünket,	 szítsa	 fel	 bennünk	 a	 vágyat,	 hogy	 így	
éljünk,	minden	nap	a	szeretet	gesztusával:	Minden	nap	mi	is	legalább	egyet	tegyünk	meg	közülük!”	
	
Elkötelezett	vagyok	Berecz	SKOLASZTIKA	és	szellemisége	iránt.	
Skolasztika	jeles	példája,	aki	állhatatosan,	alázattal	és	rendkívüli	szeretettel	szolgálta	testvéreit,	miközben	
az	isteni	Mestert	követte.	Buzgó	volt,	mindig	odafigyelt	népének	szükségleteire.	Mindenkivel	megosztotta	
Isten	Szavának	a	kenyerét	és	irgalmas	szamaritánusa	lett	a	rászorulóknak	és	a	betegeknek.	A	szerzetes	
nővér	nagy	alázatossággal	állt	az	utolsók	szolgálatába,	különös	figyelmet	fordítva	a	szegényekre	és	
betegekre.		Napról	napra	építette	a	keresztény	életet	a	hit	és	a	szeretet	környezetét.	
Az	ő	élete	és	példája	a	Szent	Benedek	Leányai	tagjainak,	az	Alföld	népének	és	nekünk	celldömölkieknek	is	
vonzó,	keresztény	eszmét	sugároz.	
	
A	celli	kékszellem	kifejezés	Reichard	Aba	Skolasztikáról	szóló	életrajzi	könyvének	a	címéből	ismerős,	én	is	
innen	ismerem.	Ma	már	sokkal	többet	mond.	Skolasztika	levelezéséből	való	1927-ből.	Fressnel	Bözsi	
barátnőjének	cellből	kőszegre	küldött	egyik	levelében	írja,	hogy	mostanában	így	nevezeik:	a	celli	
kékszellem,	ezt	a	jelzőt	illették	rá,	amit	aztán	derűsen	vállal	is,	hogy	jó	hogy	nem	szürke?		
Ahhoz,	hogy	a	jövőben	minden	tervemet	a	hitben	meg	tudjam	valósítani,	alapítvány	formájában	kívánom	
Skolasztika	szellemiségét	továbbadni.		
A	celli	kékszellem	alapítvány	alapító	okiratának	céljaiban	több	dolog	is	szerepel,	,:	
Berecz	Skolasztika	bencés	apáca,	hitoktatónő	szellemi	hagyatékának	ápolása.	A	pedagógia	és	a	spiritualitás	
hiteles	példája,	szellemiségével	a		hagyományok	tiszteletben	tartása	és	élesztése,	a	fiatalok	oktatásának	
támogatása,	testi	-	lelki	betegséget	hordozó	gyermekek	és	felnőttek,	az	egyre	magányosabbá	
váló	emberek,	a	szegények	és	öregek	lelki	és	anyagi	támogatása,	megnyitva	az	irgalmasság	és	a	szeretet	új	
műveit,	annak	új	módozataira	találva,	hogy	valami	jót	alkothassunk	másoknak	párbeszédben,	barátságban	
és	imádságban	akivel	együtt	haladunk.	
Az	alapítvány	a	célok	megvalósítása	érdekében	még	az	alábbi	tevékenységeket	végzi:	
Berecz	Skolasztika	bencés	apáca,	hitoktatónő	szellemi	hagyatékának	ápolása,	kanonizációs	eljárásának	
kezdeményezője,	ügyének	szellemi	és	anyagi	támogatója,	ezen	tevékenységekhez	szükséges	eszközök,	
források	előteremtése,	koordinálása.	
	
Emlékszem,	a	készülő	imaalkalmazás	első	evangéliumi	üzenetére,	Máté	evangéliumából	való,	hogy	miért	
pont	ezt	volt	az	első,	azt	nem	tudom.	
Hasonló	a	mennyek	országa	a	kereskedő	emberhez,	aki	igazgyöngyöt	keres.	Amikor	aztán	egy	nagyon	
értékes	igazgyöngyre	talál,	elmegy,	eladja	mindenét,	amije	van,	és	megvásárolja	azt.	



Mindjájan	ismerjük	ezt	az	evangéliumi	példát,	Mi	az	én	igazgyöngyöm,	amit	legnagyobbra	értékelek?	Mi	az	
elásott	kincs,	amiért	mindenemet	feláldoznám?	Ahogy	én	is	minden	kincsemet	becseréltem	Skolasztika	
példájáért.	Milyen	lenne	a	világ,	ha	a	kincs,	amit	keresek,	a	szegények	szolgálata	és	a	békéért	és	igazságért	
végzett	munka	lenne?	Jézus	szerint	akkor	a	világ	mennyország	lenne!	
Amikor	tényleg	megértjük	Jézus	tanítását	és	komolyan	is	vesszük,	akkor	olyannyira	fenekestül	fordul	fel	
életünk	és	gondolkodásunk,	amire	a	legmerészebb	álmainkban	sem	gondolhattunk.	Úgy	fogunk	járni,	mint	
ahogy	én	is	jártam,	a	példabeszédben	szereplő	kereskedő,	aki	a	legdrágább	igazgyöngyöt	kereste	és	végül	
megtalálta.	Ha	Jézust	befogadtuk	a	szívünkbe,	akkor	már	soha	többé	nem	leszünk	olyanok,	mint	előtte.	
Pál	apostol	szavaival	többé	“nem	én	élek,	hanem	Krisztus	él	bennem.”	
Az	irgalmasság	a	szívből	indul	és	a	kezekhez	érkezik.	A	kattints	és	imádkozz	alkalmazás	Berecz	Skolasztika	
közbenjárásával	jött	létre	és	az	érte	is	adatik.	Meg	akarok	dolgozni	érte,	szeretném	ha	méltóságot	adna.	A	
célja,	 hogy	 az	 ezen	 keresztül	 befolyt	 adományok	 fedezzék	 Berecz	 Skolasztika	 eljárásainak	 költségeit.	 Az	
alkalmazás	 felhasználóitól,	 amint	 eljön	 az	 idő,	 kifejezetten	 erre	 a	 célra	 szeretném	 kérni	 adományaikat.	
Saját	anyagi	helyzetem	megengedi	és	önerőből	is	képes	vagyok	rá,	de	egy	méltóbb	módját	gondolom	a	cél	
elérésének.	Nem	 is	az	a	 téma,	mennyi	adományt	 tudunk	összeszedni,	hanem	az,	hogy	milyen	 személyes	
indíttatásokból.	Vallom,	hogy	a	közösség	azon	adományokból	épül,	amelyet	szívből	adnak,	ami	fontosabb,	
mint	maga	az	összeg.			
Az	elgondolás	reális,	ma	is	van	erre	bizonyíték.	Az	evangélium365	hasonló	imalkalmazásból	felhasználóitól	
befolyt	adományokból	az	idén	egy	év	alatt	megépült	zalalövőn	a	Szent	MÁrton	evangelizációs	ház,	mely	
mögött	egyetlen	ember	áll	Horváth	István	Sándor	plébános.	A	kattints	és	imádkozz	alkalmazás	
tartalmában,	megjelenésében	és	funkcióiban	egyedülálló.	Ha	igazán	el	tud	terjedni,	akkor	Isten	
segítségével	és	Skolasztika	közbenjárásával	idővel	népszerű	alkalmazássá	válhat,	méltó	Skolasztika	
szellemiségéhez,	aki	szegénységet	fogadott,	ha	anyagiakra	volt	szüksége,	mindíg	Szent	Józsefhez	
imádkozott,	hogy	segítsen.	Kopogtassunk	mi	is	Szent	József	szívén.	Aki	mindíg	olyan	csodálatosan	megadta	
a	legszükségesebbet	Skolasztikának.	“éreztesse	meg	újfalu	minden	szeretetét,	Skolasztika	ezt	vigye	
minden	testvérkéinek.	Mert	ha	szeretetem	van	mindenem	van	…	-	ha	egyuttal	szegények	vagyunk	is.”	
	
Fiatalon	azt	gondoltam	semmire,	senkire	nincs	szükségem.	Egy	napon	megismerkedtem	Berecz	
Skolasztikával	és	megértettem	szellemiségét,	ráébredtem:	kitől	kaptam	mindent,	ki	volt	irgalmas	az	én	
„semmi	voltom”-hoz?	Jézus	a	neve.	Ő	mondta	nekem,	hogy	„Te	érték	vagy	számomra”.	ez	a	legszebb,	amit	
hallottam,	mert	amikor	magamat	látom	a	másikban,	akkor	békét	viszek	mindenhová.	Ez	volt	számomra	az	
élet	kezdete,	egy	meg	nem	érdemelt	szépség.		
	
Aki	találkozik	Berecz	Skolasztikával	megszereti!	Aki	megismeri	életútját	jobb	ember	lesz!	
Aki	megérti	szellemiségét,	látja,	hogy	eszménye	volt	az	életének	és	ezekért	az	életét	adta.	Vannak-e	ma	
eszményeink,	értelmes,	nemes	céljaink	-	és	át	merjük	e	adni	életünket	ezek	szolgálatára?	Az	eszmények	
célok	követése,	gyakran	új	utakra	szólít	bennünket.	Van	bátorságunk	felfedezni	ezeket?		
A	világnak,	szüksége	van	Krisztus	tanítványainak	bátorságára,	reményére,	hitére	és	állhatatosságára.		
	
Hálát	adok	Istennek,	köszönöm	azt	a	hitet	amit	adott,	hogy	ma	itt	lehetek,	köszönöm,	hogy	megismertetett	
Berecz	Erzsébet	Skolasztikával	aki	a	példaképem	lett,	köszönöm,	hogy	Skolasztika	által	megküldte	a	
szentlelket,	köszönöm	ezt	a	csodálatos	évet,	amit	vele	együtt	eltölthettem	az	evangéliumban.	Köszönöm,	
hogy	megadta	azt	a	kegyelmet,	hogy	Skolasztika	emléknaján	a	Szent	Benedek	Lányai	bizalmát	kérve	ezt	a	
rendkívül	szép	és	kreatív	utat	választhattam.	
	
Kérjük	mindnyájan	Skolasztika	egyszerű	szívének	kegyelmét,	amely	hisz	a	szeretet	szelíd	erejében,	és	
ebben	él.	
	

Mindenható	örök	Isten,	ki	Berecz	Skolasztikában	választottaidnak	áldozatkész	szeretetét	és	az	élet	
tisztaságát	a	lelkek	alázatos	szolgálatával	egyesítetted:	fogadd	kegyesen	imáinkat,	melyeket	az	Ő	
közvetítésével	Hozzád	intézünk,	és	öntsd	belénk	a	szeretet	lelkületét;	hogy	az	Ő	közbenjárásával	

választottaid	sorába	juthassunk.	A	mi	Urunk	Jézus	Krisztus	által.	Ámen.	†	


